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Přítel předseda přivítal přítomné po prázdninách letních i covidových a vzápětí vyhlásil minutu ticha za zesnulého 
přítele Kabáta. 

Dotace 1.D 

Přítelkyně Belušová upozornila na pečlivost při vyplňování čísla účtu, aby dotace nepřišla někomu jinému. Dále 
nabídla pomoc s vyplněním online hlášení do Hradišťka. Potvrzení z jiné organizace může být nascanované, kdežto 
žádost o 1.D musí být pěkně po staru papírová. odevzdat žádosti o dotace je třeba do 15. září. Kódy pro Hradišťko 
platí do 30.11.  

Přijímání 

Přijímali se dva včelaři. První byla přítelkyně Martina Traganová z Brandýska. Chodí do včelařské přípravky na 
Čabárně. Má 5 nových oddělků. Přítel Volek psychicky neunesl absenci klasického dotazu chybějícího přítele Lojzy 
Štamberka „Odkud máte včely“ a vyslovil jej za něj. Přítelkyně Draganová musela přiznat, že má včely od přítele 
Najmana z Hostivic, což je z hlediska moru zřejmě v pořádku, ale jak se později ukázala přítel Najman byl 
kontroverzním protagosnistou dalších bodů schůze.  Přítelkyně Traganová byla přijata: Všichni pro, nikdo proti 
a dva se zdrželi hlasování.     

Dále byl přijímán staronový přítel Novák. Měl včely v trafostanici, nyní má 3 včelstva na území Kročehlav. Přítel 
Václav Novák se z osobních důvodů nemohl osobně dostavit. Přítel Novák byl přijat: Všichni pro, nikdo proti a 
dva se zdrželi hlasování. 

Zprávy o činnosti RV 

Sytým hlasem, kterému jako jedinému na republikovém výboru netřeba mikrofonu, shrnul přítel Plecitý 
nejdůležitější aktuality z jednodenního zasedání RV v Nasavrkách. K 31. 12. odešel Petr Šerák a nahradil ho přítel 
Krejčík. Proběhla zpráva o plnění rozpočtu a další zprávy. Přítel Plecitý shrnul, jaké 3 žaloby na sebe aktuálně řeší 
Svaz a jak probíhá kauza Včelpo. Stanice Jabloňany by se měly prodat za 3,5 mil Kč. Peníze chtějí proinvestovat 
v Křemencové. Nasavrky jdou dynamicky dopředu, ředitel Lojda do toho šlape, přibývají budovy, bude i 
apiterapeutický domeček asi 12 pohovek. MZE si chtělo vyměnit status – počet lidí v různých radách – pokud by 
se provedlo, je méně lidí v komisi která volí ředitele Nasavrk. Dále přítel Plecitý pohovořil o kauze Hostivice. 
Členské příspěvky zůstávají 300 Kč, jsme v zisku, protože se netrajdalo. 11.12. by měl být sjezd. Čerpání ze 
svépomocného fondu po tornádu. Konference vystavovatelů v Trenčíně je ohrožena. Na dotaci je 105 mil Kč.   

Vzpomínání předsedovo 

Přítel Zdych v souvislosti s tornádem a Hodonínem zavzpomínal, že pokaždé, když chtěl navštívit tamního 
předsedu přítele Uhroviče, musel povinně nejprve ležet v jeho apiterapeutickém domku a dýchat hadicí úlový 
vzduch. Přítel Jirák se po několika jiných tématech dotazoval předsedy, jestli to pomohlo, ten odpovídá, že zjevně 
ano, když je takto mladý a krásný.  

Kauza Hostivice 

Velký prostor zabrala kauza „Hostivice“ s přítelem Najmanem v hlavní roli. Kauza je poměrně složitá, přítel 
zapisovatel brzy vzdal snahu jí zaznamenat. Kauza se týká přestupů organizací do jiných okresů s nejasným 
pozadím, podivným postupem a motivací. O kauze „Hostivice“ se mezi přítelem Volkem, přítelkyní Belušovou a 
přítelem Plecitým vyvinula poměrně dlouhá polemika, během níž radikálně klesla pozornost, byť se zřejmě jednalo 
o důležitý precedens.  



Shrnutí včelařského roku 

Přítel Zdych označil letošní včelařský rok za skvělý, uvidíme v listopadu. Možná k tomu přispěla i nadmořská výška 
200 m.n.m. oproti Kladenské 350 m.n.m., kterou přítel Jirák pedantsky opravil na 411 m.n.m. Pak vznikla polemika, 
kde přesně v Kladně to je, jestli na nádraží nebo v přízemí prvního věžáku. Dle přítele Zdycha jsou defekty ve 
včelstvu vždy chybou včelaře. Přítelkyně Belušová udělala rychlý průzkum mezi přítomnými, jaký byl jejich 
včelařský rok ve srovnání s předešlými – různé odpovědi. Přítel Volek přidal svůj pohled – rozhodovalo se už 
v dubnu: včely, které neměly zásoby omezily plodování.   

Léčení 

Chystá se seminář na téma léčení včelstev v rámci včelařských úterků – workshop. Přítelkyně Belušová lákala nové 
včelaře na pozice důvěrníků. Zkušenosti nejsou rozhodující, vše se naučí.  Hrr na mor - ochota z kraje prostředky 
poskytnout. Pokud se nezmění metodika je platnost vyšetření jen 4 měsíce – nelze použít déle. I tak to má ale 
smysl. 

Pozvánky 

Čekají nás oslavy 120. výročí vzniku naší základní organizace, kde všichni obdrží nový almanach. Termín je 
v neděli 3. 10. od 13 hodin U Zlatého Selátka. Bude i kulturní vložka. Nezbývá než věřit, že se to již povede. 
Plánuje se výstava Animaltech v Brně (pavilon věnovaný včelařství) i tradiční výstava v Lysé nad Labem. Pokud 
bude možné, uskuteční se také samozřejmě naše Medové Vánoce. Termín bude muset být přizpůsoben sjezdu. 
V září v Rusku v Ufě Apimondie.  

Další diskuse 

Přítel Jirák, který byl nejvýraznější postavou večera, mimo jiné i proto, že nebyl 15 let v lese, položil zničehonic 
otázku „Co vosy?“. Nebylo přesně jasné na co se dotazuje a možná i proto se mu výraznější odpovědi nedostalo. 
Přítel Plecitý nechal kolovat publikaci 70 let včelařské školy v Nasavrkách. Přítel Volek se sdělil s raritkou ze své 
praxe. Souboj dvou oplozených matek – černá vyhrála. I přítel Plecitý řekl příhodu, která začala prvním rojem po 
16 letech a skončila také pointou dvou matek. Přítel Zdych upozorňuje na 2 články D. Titěry v zářiovém Včelařství. 
Přítel Pláteník – snůškové poměry se změnily, ale letos prvně po 30 letech u Libušína svazenka. Přítel Pláteník dále 
připomněl úmrtí Romana Linharta a ještě jednou doporučil oba díly jeho knihy. Jedná se o knihy Včelařit jako včela 
a Myslet jako včela. Přítel Jirák se dotazuje, kde má knihy koupit. Přítel Pláteník změnil systém na systém senior 
ne nepodobný budečáku. Po jeho vyzkoušení se podělí o poznatky.   

 

Zapsal přítel Jan Červený      


